

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 033b09

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General: operations in Gaza are not making Israel any safer

Strasbourg, 16.01.2009 - "Israel has a right to protect itself, but what is happening in Gaza is wrong. The indiscriminate use of force by Israel in Gaza is hurting the civilian population, violating human rights on a massive scale and causing great destruction - but it is not making Israel any safer. If anything, it facilitates the recruitment of terrorists. It is high time for Israel to stop the violence and think hard about what it can do to repair the consequences. At the end of the day, the Israeli leaders will have to understand that a lasting peace and security can only be achieved together with the Palestinian people and Israel's neighbours."

Les opérations à Gaza n'améliorent en rien la sécurité d'Israël, déclare le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 16.01.2009 – « Israël est en droit de se protéger, mais les événements qui se déroulent à Gaza sont injustifiables. L'usage inconsidéré de la force par Israël à Gaza inflige des souffrances aux populations civiles, porte massivement atteinte aux droits de l'homme et entraîne un cortège de destructions – sans pour autant que la sécurité d'Israël en soit aucunement améliorée. Cela risque même de favoriser le recrutement de terroristes. Il est grand temps pour Israël d'arrêter les violences et de songer sérieusement aux moyens d'en réparer les conséquences. Il faudra bien que les dirigeants israéliens finissent par comprendre qu'il n'est de paix et de sécurité durable possible qu'avec le peuple palestinien et les voisins d'Israël. »

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.